
 

 

 

Medlem af Folketinget Per Larsen (KF) har den 23. januar 2025 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 567 til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 567: 

”Hvad er ministerens holdning til de berørte patienters rettigheder i forbindelse med 

datalækket fra Alles Lægehus, og hvordan vurderer ministeren mulighederne for, at 

de kan opnå kompensation eller erstatning?  

 

Begrundelse Der henvises til artiklen »Dybt følsomme patientoplysninger fra Alles 

Lægehus lækket online« bragt på dr.dk. den 21. januar 2025.” 

 

Svar: 

Jeg finder det dybt beklageligt, at yderst følsomme patientoplysninger fra Alles 

Lægehus er endt i de forkerte hænder. Det er en alvorlig situation, som understreger 

vigtigheden af, at vores persondata beskyttes korrekt.  

 

Jeg kan henvise til min samtidige besvarelse af S 566 om, at Datatilsynet er i gang 

med at behandle bruddet.  

 

I forhold til spørgsmålet om kompensation eller erstatning til de berørte patienter, vil 

det i sidste ende være op til domstolene at vurdere, om der er grundlag herfor, hvis 

der rejses en sag. Jeg mener dog, at fokus i første omgang er at sikre, at sagen bliver 

grundigt behandlet af de relevante myndigheder. 
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